
 

 
Број: 02/24 
 

Записник са сједнице Форума за безбједност заједнице града Приједора одржане у 

Великој сали Градске управе дана 06.06.2024. године, са почетком у 13:00 часова 

 

 

Присутни:  

 

Госпа Сајак Штиковац – ЈУ Центар за социјални рад Приједор и предсједавајућа 

Форума; Александра Попић - представница Мисије ОЕБС Бања Лука; Драшко Ђенадија 

– Цивилна заштита и замјеник предсједавајуће Форума; Лазар Брдар – ПУ Приједор, 

ПС Приједор I; Игор Брдар – ПУ Приједор, ПС Приједор II; Дејан Вујчић – Полицијска 

управа Приједор ПС за БС; Небојша Ступар – ПУ Приједор, ПС Приједор II; Синиша 

Обрадовић – Дом здравља Приједор; Горица Јаковљевић - ЈУ Центар за социјални рад 

Приједор; Вања Дејановић – ЈУ Дом здравља Приједор; Томислав Блаха – Чешка 

бесједа Приједор; Миленко Радановић – Арцелор Митал Приједор; Стеван Шеатовић – 

Радиоаматерски клуб Козара; Катарина Панић – Новинска аганција Срна; Дражена 

Мршић – Актив директора средњих школа; Драгица Јанковић – Одсјек за мјесне 

заједнице и секретар Форума; медији.  

 

 

Дневни ред: 

 

1. Увод и поздравна ријеч предсједавајуће; 

2. Усвајање записника са прошле сједнице од 29.02.2024. године; 

3. Подршка родитељима путем дневног збрињавања дјеце атипичног развоја; 

4. Припрема субјеката за предстојећу сезону годишњих одмора; 

5. Новоидентификовани проблеми; 

6. Остала питања. 

 

 

1. Увод и поздравна ријеч предсједавајуће 

 

Предсједавајућа Форума поздравила је све присутне чланове Форума и госте и 

упознала их са приједлогом дневног реда који је једногласно усвојен. 

 

 

2. Усвајање записника са прошле сједнице од 29.02.2024. године 

 

Записник са прошлог састанка од 29.02.2024. године једногласно је усвојен. Примједби 

није било. 

 

 



 

3. Подршка родитељима путем дневног збрињавања дјеце атипичног развоја 

 

Форум за безбједност заједнице града Приједора упознао се данас са потребама 

родитеља дјеце атипичног развоја за подршком након завршетка васпитно-образовног 

процеса и констатовао да је проблем мањка простора и кадра за дневно збрињавање 

евидентан и да је потребна подршка локалне заједнице. 

 

Предсједавајућа Форума Госпа Сајак Штиковац навела је да Закон о социјалној 

заштити има предвиђено право на дневно збрињавање и да је то право које плаћају 

центри за социјални рад. 

 

Дипломирани дефектолог у Центру за социјални рад Приједор Горица Јаковљевић 

рекла је да дјеца атипичног развоја имају потпуну подршку васпитно-образовне 

установе и стручног кадра све док траје њихово школовање, а да се након тога 

родитељи суочавају са питањем гдје даље. 

 

 „У Приједору постоји једно удружење које пружа услуге дневног збрињавања за особе 

са развојним сметњама, али је и оно ограничено просторним и кадровским 

капацитетима. Проблем је најизраженији за лица са тежим и удруженим  сметњама и 

нама се родитељи обраћају свакодневно. Ми пружамо подршку у складу са законом и 

радимо савјетодавно. Најчешћи проблеми запослених родитеља, док су исти на послу 

четири сата дневно немају рјешење шта са дјететом у том периоду“, изјавила је 

Јаковљевићева на данашњој сједници Форума.  

 

Она је нагласила да је град Приједор добар примјер  инклузије и интеграције дјеце и 

лица са развојним сметњама и инвалидитетом, ова лица поред основних прaва из 

Закона о социјалној заштити корисници су и проширених права.   

 

„Прва смо локална заједница послије Бањалуке, од  2020. године, која  пружа услуге 

права на  персоналну асистенцију. Исто право недавно је увела и Бијељина уз нашу 

савјетодавну подршку. Тако желимо да и у овом питању се нађе рјешење по којем 

бисмо били препознати“, истакла је Јаковљевићева. 

 

Она је додала да је за рад са дјецом и лицима  из аутистичног спектра и оном која 

испољавају агресивност и аутоагресивност потребан стручни кадар, подсјећајући да 

савремени трендови у социјалној заштити теже ка деинституционализацији, те је  

потребно  подржати и оснаживати сва удружења дјеце и омладине са развојним 

сметњама.  

 

Након више дискусија чланова Форума искристалисао се заједнички закључак да 

постоји велика потреба да се са свих нивоа власти оснажи рад постојећих као и 

оснивање нових удружења која би се стручно специјализовала за рад са дјецом 

атипичног развоја, поготово ако се узме у обзир да је у постојећим законским 

рјешењима  већ предвиђено право на дневно збрињавање које се реализује преко 

Центара за социјални рад, те да су постојећи капацитети у овој области апсолутно 

недовољни. 

 

 

 



 

4. Припрема субјеката за предстојећу сезону годишњих одмора 

 

Лазар Гајић упознао је присутне да Полицијска управа, као и сваке године, доноси план 

појачаних мјера и активности током сезоне годишњих одмора. Појачано је присуство 

полиције на мјестима и локацијама гдје се окупља већи број грађана, као и контрола 

безбједности саобраћаја и јавног реда и мира, те акције из области криминалитета. Све 

активности у том периоду се спроводе плански уз сарадњу са Комуналном полицијом, 

инспекцијским органима, судовима и тужилаштвима.  

 

Истакнуто је да се ове активности на подручју града Приједора спроводе у 

континуитету већ дужи низ година и да дају добре резултате, као и да се у наредним 

данима, као и сваке године,  очекује и промоција „ Писма добродошлице “ за грађане 

који долазе из дијаспоре и којима ће се прилагодити рад шалтерских служби у Градској 

управи  и Полицијској управи Приједор и олакшати организација различитих догађаја и 

манифестација када је у питању њихова безбједност. 

 

5. Новоидентификовани проблеми 

 

Игор Брдар обавијестио је присутне о догађају који се десио 03.06.2024. године, а 

односи се на дојаву полицији од стране директора основне школе Петар Петровић 

Његош у Бусновима, гдје је ученик осмог разреда показао ручну бомбу. Полицијски 

службеници су изашли на терен и након увиђаја утврдили је да се ради о показној 

школској бомби без иницијалне капсуле. Обавијештен је Центар за социјални рад и 

Окружно јавно тужилаштво Приједор, гдје је утврђено да нема елемената кривичног 

дјела. Замољене су надлежне службе (Град Приједор, Цивилна заштита и директори 

основних школа) да предузму мјере и радње из своје надлежности, како би се утврдило 

постојеће стање односно да ли школе посједују заостале направе које су се раније 

користиле кроз  предмет одбране и заштите, како су складиштене и ко је одговорно 

лице за ова средства. 

 

Драшко Ђенадија упознао је присутне о једној квалитетној и превентивној активности 

коју спроводи Цивилна заштита и Црвени крст са ученицима седмих разреда основних 

школа на тему упозоравања на опасност од мина. Едукација резултира квиз 

такмичењем на нивоу градова и општина и на крају и на нивоу регија.  

 

Предсједница актива директора средњих школа Дражена Мршић истакла је да у 

средњим школама овакве направе не постоје, нити су већ одавно предмет у наставном 

плану и програму. 

 

Лазар Брдар је констатовао да нема информације у рјешавању проблема који је 

идентификован на прошлом састанку Форума, а односи се на оштећења великог броја 

заштитних стубића који ограничавају улазак возила у градско шеталиште, посебно на 

мали трг код зграде Тужилаштва и улаз на велики трг из правца поште. Полиција у 

последње вријеме кажњава починиоце ових прекршаја, а обзиром да су они све 

учесталији апелује да се сними стање ових оштећења, да се стање доведе до 

исправности и да се јасно дефинише начин и одобравање уласка возила у простор 

шеталишта који би требало свести на минимум, односно да приступ имају само возила 

хитних служби. За информацију је задужена Комунална полиција. 

 



 

6. Остала питања 

 

Драшко Ђенадија обавијестио је присутне да су представници општине Братунац, 

осмочлана делегација предвођена начелником општине и предсједником скупштине 

посјетила  град Приједор како би се ближе упознали са радом приједорског Форума  јер 

је идентично тијело основано недавно и у општини Братунац. 

 

Александра Попић, потврдила је испред Мисије ОЕБС-а Босне и Херцеговине да је 

упога приједорског Форума препозната у цијелој земљи и стога је шеф канцеларије 

ОСЦЕ у Сребреници дошао на идеју заједно са начелником општине Братунац да се 

састанак организује у Приједору, да уче од најбољег, најпродуктивнијег Форума у 

земљи. Из Приједора су понијели одличне утиске, посебно структуром и формом рада 

Форума.  

 

Тематска сједница Форума о почетку наредне школске године 2024/2025, са 

информацијом два актива, основних и средњих школа, најављена је за септембар. 

Форум занима анализа протекле школске године са акспекта асоцијалног понашања 

ученика, вршњачког насиња, тренда неоправданих часова или других дешавања која би 

могла бити значајнија за рад Форума и осмишљавања заједничких превентивних мјера 

којима ће се утицати на ове појаве.. 

 

 

 

Сједница је завршена у 14,00 часова 

Записник сачинила: Драгица Јанковић  

 

 

 

Предсједавајућа Форума 

Госпа Сајак Штиковац с.р. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Broj: 02/24 
 

Zapisnik sa sjednice Foruma za bezbjednost zajednice grada Prijedora održane u 

Velikoj sali Gradske uprave dana 06.06.2024. godine, sa početkom u 13:00 časova 

 

 

Prisutni:  

 

Gospa Sajak Štikovac – JU Centar za socijalni rad Prijedor i predsjedavajuća Foruma; 

Aleksandra Popić - predstavnica Misije OEBS Banja Luka; Draško Đenadija – Civilna zaštita 

i zamjenik predsjedavajuće Foruma; Lazar Brdar – PU Prijedor, PS Prijedor I; Igor Brdar – 

PU Prijedor, PS Prijedor II; Dejan Vujčić – Policijska uprava Prijedor PS za BS; Nebojša 

Stupar – PU Prijedor, PS Prijedor II; Siniša Obradović – Dom zdravlja Prijedor; Gorica 

Jakovljević - JU Centar za socijalni rad Prijedor; Vanja Dejanović – JU Dom zdravlja 

Prijedor; Tomislav Blaha – Češka besjeda Prijedor; Milenko Radanović – Arcelor Mital 

Prijedor; Stevan Šeatović – Radioamaterski klub Kozara; Katarina Panić – Novinska agancija 

Srna; Dražena Mršić – Aktiv direktora srednjih škola; Dragica Janković – Odsjek za mjesne 

zajednice i sekretar Foruma; mediji.  

 

 

Dnevni red: 

 

1. Uvod i pozdravna riječ predsjedavajuće; 

2. Usvajanje zapisnika sa prošle sjednice od 29.02.2024. godine; 

3. Podrška roditeljima putem dnevnog zbrinjavanja djece atipičnog razvoja; 

4. Priprema subjekata za predstojeću sezonu godišnjih odmora; 

5. Novoidentifikovani problemi; 

6. Ostala pitanja. 

 

 

1. Uvod i pozdravna riječ predsjedavajuće 

 

Predsjedavajuća Foruma pozdravila je sve prisutne članove Foruma i goste i upoznala ih sa 

prijedlogom dnevnog reda koji je jednoglasno usvojen. 

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa prošle sjednice od 29.02.2024. godine 

 

Zapisnik sa prošlog sastanka od 29.02.2024. godine jednoglasno je usvojen. Primjedbi nije 

bilo. 

 

 

 

 



3. Podrška roditeljima putem dnevnog zbrinjavanja djece atipičnog razvoja 

 

Forum za bezbjednost zajednice grada Prijedora upoznao se danas sa potrebama roditelja 

djece atipičnog razvoja za podrškom nakon završetka vaspitno-obrazovnog procesa i 

konstatovao da je problem manjka prostora i kadra za dnevno zbrinjavanje evidentan i da je 

potrebna podrška lokalne zajednice. 

 

Predsjedavajuća Foruma Gospa Sajak Štikovac navela je da Zakon o socijalnoj zaštiti ima 

predviđeno pravo na dnevno zbrinjavanje i da je to pravo koje plaćaju centri za socijalni rad. 

 

Diplomirani defektolog u Centru za socijalni rad Prijedor Gorica Jakovljević rekla je da djeca 

atipičnog razvoja imaju potpunu podršku vaspitno-obrazovne ustanove i stručnog kadra sve 

dok traje njihovo školovanje, a da se nakon toga roditelji suočavaju sa pitanjem gdje dalje. 

 

 „U Prijedoru postoji jedno udruženje koje pruža usluge dnevnog zbrinjavanja za osobe sa 

razvojnim smetnjama, ali je i ono ograničeno prostornim i kadrovskim kapacitetima. Problem 

je najizraženiji za lica sa težim i udruženim  smetnjama i nama se roditelji obraćaju 

svakodnevno. Mi pružamo podršku u skladu sa zakonom i radimo savjetodavno. Najčešći 

problemi zaposlenih roditelja, dok su isti na poslu četiri sata dnevno nemaju rješenje šta sa 

djetetom u tom periodu“, izjavila je Jakovljevićeva na današnjoj sjednici Foruma.  

 

Ona je naglasila da je grad Prijedor dobar primjer  inkluzije i integracije djece i lica sa 

razvojnim smetnjama i invaliditetom, ova lica pored osnovnih prava iz Zakona o socijalnoj 

zaštiti korisnici su i proširenih prava.   

 

„Prva smo lokalna zajednica poslije Banjaluke, od  2020. godine, koja  pruža usluge prava na  

personalnu asistenciju. Isto pravo nedavno je uvela i Bijeljina uz našu savjetodavnu podršku. 

Tako želimo da i u ovom pitanju se nađe rješenje po kojem bismo bili prepoznati“, istakla je 

Jakovljevićeva. 

 

Ona je dodala da je za rad sa djecom i licima  iz autističnog spektra i onom koja ispoljavaju 

agresivnost i autoagresivnost potreban stručni kadar, podsjećajući da savremeni trendovi u 

socijalnoj zaštiti teže ka deinstitucionalizaciji, te je  potrebno  podržati i osnaživati sva 

udruženja djece i omladine sa razvojnim smetnjama.  

 

Nakon više diskusija članova Foruma iskristalisao se zajednički zaključak da postoji velika 

potreba da se sa svih nivoa vlasti osnaži rad postojećih kao i osnivanje novih udruženja koja 

bi se stručno specijalizovala za rad sa djecom atipičnog razvoja, pogotovo ako se uzme u 

obzir da je u postojećim zakonskim rješenjima  već predviđeno pravo na dnevno zbrinjavanje 

koje se realizuje preko Centara za socijalni rad, te da su postojeći kapaciteti u ovoj oblasti 

apsolutno nedovoljni. 

 

 

 

 

4. Priprema subjekata za predstojeću sezonu godišnjih odmora 

 

Lazar Gajić upoznao je prisutne da Policijska uprava, kao i svake godine, donosi plan 

pojačanih mjera i aktivnosti tokom sezone godišnjih odmora. Pojačano je prisustvo policije na 

mjestima i lokacijama gdje se okuplja veći broj građana, kao i kontrola bezbjednosti 



saobraćaja i javnog reda i mira, te akcije iz oblasti kriminaliteta. Sve aktivnosti u tom periodu 

se sprovode planski uz saradnju sa Komunalnom policijom, inspekcijskim organima, 

sudovima i tužilaštvima.  

 

Istaknuto je da se ove aktivnosti na području grada Prijedora sprovode u kontinuitetu već duži 

niz godina i da daju dobre rezultate, kao i da se u narednim danima, kao i svake godine,  

očekuje i promocija „ Pisma dobrodošlice “ za građane koji dolaze iz dijaspore i kojima će se 

prilagoditi rad šalterskih službi u Gradskoj upravi  i Policijskoj upravi Prijedor i olakšati 

organizacija različitih događaja i manifestacija kada je u pitanju njihova bezbjednost. 

 

5. Novoidentifikovani problemi 

 

Igor Brdar obavijestio je prisutne o događaju koji se desio 03.06.2024. godine, a odnosi se na 

dojavu policiji od strane direktora osnovne škole Petar Petrović NJegoš u Busnovima, gdje je 

učenik osmog razreda pokazao ručnu bombu. Policijski službenici su izašli na teren i nakon 

uviđaja utvrdili je da se radi o pokaznoj školskoj bombi bez inicijalne kapsule. Obaviješten je 

Centar za socijalni rad i Okružno javno tužilaštvo Prijedor, gdje je utvrđeno da nema 

elemenata krivičnog djela. Zamoljene su nadležne službe (Grad Prijedor, Civilna zaštita i 

direktori osnovnih škola) da preduzmu mjere i radnje iz svoje nadležnosti, kako bi se utvrdilo 

postojeće stanje odnosno da li škole posjeduju zaostale naprave koje su se ranije koristile kroz  

predmet odbrane i zaštite, kako su skladištene i ko je odgovorno lice za ova sredstva. 

 

Draško Đenadija upoznao je prisutne o jednoj kvalitetnoj i preventivnoj aktivnosti koju 

sprovodi Civilna zaštita i Crveni krst sa učenicima sedmih razreda osnovnih škola na temu 

upozoravanja na opasnost od mina. Edukacija rezultira kviz takmičenjem na nivou gradova i 

opština i na kraju i na nivou regija.  

 

Predsjednica aktiva direktora srednjih škola Dražena Mršić istakla je da u srednjim školama 

ovakve naprave ne postoje, niti su već odavno predmet u nastavnom planu i programu. 

 

Lazar Brdar je konstatovao da nema informacije u rješavanju problema koji je identifikovan 

na prošlom sastanku Foruma, a odnosi se na oštećenja velikog broja zaštitnih stubića koji 

ograničavaju ulazak vozila u gradsko šetalište, posebno na mali trg kod zgrade Tužilaštva i 

ulaz na veliki trg iz pravca pošte. Policija u poslednje vrijeme kažnjava počinioce ovih 

prekršaja, a obzirom da su oni sve učestaliji apeluje da se snimi stanje ovih oštećenja, da se 

stanje dovede do ispravnosti i da se jasno definiše način i odobravanje ulaska vozila u prostor 

šetališta koji bi trebalo svesti na minimum, odnosno da pristup imaju samo vozila hitnih 

službi. Za informaciju je zadužena Komunalna policija. 

 

 

6. Ostala pitanja 

 

Draško Đenadija obavijestio je prisutne da su predstavnici opštine Bratunac, osmočlana 

delegacija predvođena načelnikom opštine i predsjednikom skupštine posjetila  grad Prijedor 

kako bi se bliže upoznali sa radom prijedorskog Foruma  jer je identično tijelo osnovano 

nedavno i u opštini Bratunac. 

 

Aleksandra Popić, potvrdila je ispred Misije OEBS-a Bosne i Hercegovine da je upoga 

prijedorskog Foruma prepoznata u cijeloj zemlji i stoga je šef kancelarije OSCE u Srebrenici 

došao na ideju zajedno sa načelnikom opštine Bratunac da se sastanak organizuje u Prijedoru, 



da uče od najboljeg, najproduktivnijeg Foruma u zemlji. Iz Prijedora su ponijeli odlične 

utiske, posebno strukturom i formom rada Foruma.  

 

Tematska sjednica Foruma o početku naredne školske godine 2024/2025, sa informacijom 

dva aktiva, osnovnih i srednjih škola, najavljena je za septembar. Forum zanima analiza 

protekle školske godine sa akspekta asocijalnog ponašanja učenika, vršnjačkog nasinja, trenda 

neopravdanih časova ili drugih dešavanja koja bi mogla biti značajnija za rad Foruma i 

osmišljavanja zajedničkih preventivnih mjera kojima će se uticati na ove pojave.. 

 

 

 

Sjednica je završena u 14,00 časova 

Zapisnik sačinila: Dragica Janković  
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